
 1 

 

Volkspartij voor Vrijheid en Democratie 

Fractie VVD Valkenburg aan de Geul 
 
Valkenburg aan de Geul, 7 november 2017 
 
Beschouwingen op de begroting voor de planperiode 2018-2021 
 

1. INLEIDING 
 
De VVD wil allereerst het College en betrokken ambtenaren een compliment maken 
dat ze er weer in geslaagd zijn een sluitende en zorgvuldig samengestelde begroting 
aan de Raad te presenteren. Ieder jaar is dit weer een grote opgave. Dit verdient een 
extra pluim gezien de grote uitdagingen waar we de afgelopen jaren mee 
geconfronteerd zijn op het gebied van de decentralisatie in het Sociaal Domein en 
met betrekking tot het Polfermolen Centre. In de komende begrotingsperiode blijven 
dit belangrijke items om constant kritisch tegen het licht te houden. De VVD is blij te 
constateren dat ook nu weer het huidige coalitie akkoord leidend is geweest om deze 
begroting sluitend te maken: kiezen voor toerisme en evenementen als dominante 
dragers van de lokale economie, herbestemming van commercieel vastgoed en het 
vrij maken van gelden voor het ondersteunen van sociale, culturele en 
maatschappelijke doelstellingen.  
De VVD hoopt en verwacht dat dit ook de komende raadsperiode weer het geval zal 
zijn. 
Wij zijn tevens verheugd dat de door de Raad vastgestelde taakstellingen tot de 
beoogde financiële omvang ingevuld worden, zoals vermeld in de inleiding van deze 
ontwerpbegroting, om tot een duurzaam begrotingsevenwicht te komen. Een 
speerpunt van de VVD en de huidige coalitie. 
 

2. SOCIAAL DOMEIN 
 

 

2.1 Programma Onderwijs 
 

De VVD vindt het zeer belangrijk dat er binnen de gemeente of zeer nabij voldoende 

onderwijsvoorzieningen zijn. Ook diversiteit in onderwijs acht de VVD als zeer 

belangrijk. Ouders en kinderen moeten het onderwijs kunnen kiezen dat bij hen past 

en voldoende keuzemogelijkheid hebben in de directe omgeving.  

De VVD ziet het belang van de leefbaarheid en cohesie binnen de kernen in 

samenhang met het aanwezig zijn van een school. De VVD zal zich dan ook blijven 

inzetten voor behoud van scholen en of nieuwe initiatieven met betrekking tot 

onderwijs. 

 

Onderwijs draagt bij aan de ontwikkeling en zelfredzaamheid van mensen. Mensen 

met een afgeronde opleiding hebben meer kans op de arbeidsmarkt, waardoor 

afhankelijkheid van de participatiewet wordt voorkomen. Deze sociale 

rechtvaardigheid is waar de VVD voor staat. Door het faciliteren van onderwijs 

stimuleert de gemeente actief de eigen kracht van burgers. 
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2.2 Programma Sociaal domein 

 

De VVD wil meer aandacht voor de jeugd binnen onze gemeente. Ook de jongeren 

moeten zich prettig voelen in Valkenburg aan de Geul en hulp krijgen wanneer zij die 

nodig hebben. Dit om op te groeien tot zelfstandige verantwoordelijke volwassenen. 

De jeugd van nu moet straks gaan zorgen voor de oudere mens in de samenleving, 

beroepsmatig maar ook als mantelzorger. Hier moeten zij op voorbereid worden. 

Zeker in Limburg waar de vergrijzing een zorgelijke vorm aanneemt. 

 

De VVD onderschrijft het belang van voorlichting en preventiemaatregelen, maar 

belangrijker nog is het oog hebben voor de noden van de hedendaagse jeugd. In 

gesprek gaan met jongeren, luisteren naar wat hun ideeën zijn. Vernieuwen waar 

mogelijk. 

 

De VVD sluit aan bij de rode draad van de Toekomstagenda die onderschrijft dat de 

mens centraal staat. Dat betekent dat er dus gewerkt wordt vanuit de leefwereld van 

het individu, het gezin in plaats vanuit procedures, regels en wetten.  

 

De VVD is van mening dat de Seniorenraad een belangrijke rol in onze samenleving 
vervult. De Seniorenraad is na de door de wet opgelegde wijziging geen adviesraad 
meer, het gevraagd en ongevraagd advies geven is overgeheveld naar de 
Adviesraad Sociaal Domein (ASD).  
In het belang van de gezondheid (opkomen tegen eenzaamheid) van ruim 5900 60-
plussers blijft de Seniorenraad wel activiteiten organiseren. Zij zet zich in voor de 
ouderen in onze Valkenburgse Gemeenschap en wordt geprezen om haar volledig 
vrijwillige inzet voor de ouderen. De seniorenraad heeft vanuit onze gemeentelijke 
organisatie zelfs het verzoek gekregen om haar activiteiten uit te breiden. Hieraan wil 
de Seniorenraad ook zeer zeker voldoen, maar telkens moeten ‘de verschillende 
potjes’ hen uit een financieel penibele situatie redden, hetgeen hen een gevoel van 
onmacht en onvrede geeft. 
Daarom heeft de VVD een motie voorbereid om het college te vragen een voorstel 

voor te bereiden om te komen tot een structurele oplossing.  

 

2.3 Programma Volksgezondheid en Milieu 
 

2.3.1 Volksgezondheid 

Een goede gezondheid draagt bij aan de zelfredzaamheid van mensen. Om de 

burgers zo gezond mogelijk te houden zijn er verschillende projecten binnen de 

gemeente en is er een samenwerkingsverband aangegaan met de GGD ZL. Zo is er 

bijvoorbeeld JOGG (Jongeren op gezond gewicht) en OOGG (ouderen op gezond 

gewicht) om overgewicht bij betreffende doelgroepen terug te dringen. De VVD juicht 

dit soort projecten toe. Het draagt bij aan een stukje bewustwording om aan de slag 

te gaan met en eigen verantwoordelijkheid te nemen voor de eigen gezondheid. 

 

2.3.2 Milieu  

Met betrekking tot het milieu vindt de VVD duurzaamheid zeer belangrijk. Het 

onderzoek naar de mogelijkheden m.b.t. zonnepanelen op gemeentelijke daken en 

terreinen zal door de VVD op de voet gevolgd worden. 

Tevens zal de VVD projecten ter bewustwording van verstandig en duurzaam 

energiebeleid voor zowel particulier als bedrijf toejuichen en aanmoedigen. 
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3. FYSIEK DOMEIN 

 

3.1 Programma Verkeer, vervoer en waterstaat 

 
De VVD ziet met tevredenheid dat de activiteiten vanuit dit programma voor een 

belangrijk deel zijn bepaald door de elementen uit het coalitieakkoord 2014-2018 en 

onderschrijft deze dan ook van ganser harte. Dit programma is 

voorwaardenscheppend om een belangrijk deel van de doelstellingen van andere 

programma’s te kunnen realiseren. 

 

De VVD zal zich steeds blijven inzetten voor de (verkeers)veiligheid van onze 

inwoners en zij die onze gemeente bezoeken. 

Een voorbeeld hiervan is de maximale snelheid en eventuele aanleg van zebrapaden 

op de Neerhem/Oud-Valkenburgerweg en de realisatie van verlichte zebrapaden in 

de gehele gemeente.  

In de algemene beschouwingen van 2010-2014 heeft de VVD al gepleit voor een 

meerjarenplan wegenonderhoud. In 2017 is dan eindelijk het beheersplan adaptief 

wegbeheer ontwikkeld. Compliment aan de wethouder dat hij de raad hierbij in een 

vroeg stadium heeft betrokken en meegenomen in de keuzemomenten waardoor we 

zelf aan de knoppen hebben kunnen draaien.  

 

In 2014 heeft de VVD al aan de wethouder gevraagd of we bij hevige regenval onze 

voeten droog zullen houden. We zijn dan ook blij dat deze probleemstelling is 

opgevolgd en er een gemeentelijk rioleringsplan is gerealiseerd.  

De wegen, trottoirs en pleinen dienen wij als gemeente goed te onderhouden.  

Wonen, werken en recreëren in Valkenburg aan de Geul dient aantrekkelijk te zijn en 

te blijven. 

 

3.2 Programma Volkshuisvesting, ruimtelijke ordening en stedelijke 

vernieuwing 

 
De VVD verwijst naar het ontzorgingscontract openbare ruimte (groen/schoon/sport). 

In de interactieve presentatie ontzorgingscontract door BLT advies is opgenomen dat 

een van de basiswensen voor dit contract een doordetachering van de SW-

medewerkers is. Vanuit deze medewerkers bereiken ons signalen dat zij zich zorgen 

maken of zij hun baan kunnen behouden.  

Is deze zorg terecht? 

In de begroting is tevens opgenomen “kosten voor het realiseren van een bewaakte 

fietsenstalling en openbaar toilet” op het Walramplein. Is dit dan al definitief besloten 

door de raad en op welke wijze dan? Volgens de VVD is dit onderdeel van de 

herinrichting nog niet definitief ingevuld. 

 

De VVD is voorstander van betaalbare, duurzame, woningen voor starters, woningen 

voor onze ouderen zodat er gezinswoningen vrijkomen en sociale woningbouw. Dit 

om vertrek uit onze gemeente te voorkomen, een doorstroom van woningen te 

bevorderen en daardoor tevens onze lokale economie te stimuleren. 
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Wij moeten  daar als gemeente actief op anticiperen. De VVD wil dat de gemeente 

zich flexibeler opstelt in de mogelijkheid om horeca- en winkelpanden te 

transformeren naar woningen of studentenstudio’s. 

 

4. ECONOMIE, FINANCIEN EN VEILIGHEID 
 

Nu de aanbesteding van het project Walramplein-Molenstraat haar einde nadert 

betekent dit dat in 2018 de afronding plaatsvindt van de upgrading van het gehele 

centrumgebied van onze gemeente. Daarnaast heeft de doorgaande weg van 

Strabeek door Houthem een volledig nieuw aangezicht gekregen, zijn we druk bezig 

met de Valkenburgerstraat, staan er grote projecten op de rol, zoals het voormalig 

Leeuwterrein/Hotel Kint/Hotel Croix de Bourgogne/Klooster Boslust en de 

bijbehorende infrastructuur. De VVD wilt zich inzetten voor een verbetering van het 

Grendelplein en de pleinen in Schin op Geul. We zijn de Provincie dankbaar voor 

haar onmisbare financiële ondersteuning. Daar zonder zou veel niet mogelijk zijn 

geweest. Dat we als Raad € 500.000,- hebben vrijgemaakt voor 2017-2021 ter 

ondersteuning van wensen vanuit de kernoverleggen laat zien hoe belangrijk ook de 

VVD deze initiatieven vindt. We dienen in te blijven zetten op een versterking van de 

kracht van onze winkels, niet alleen in ons centrum maar zeker ook in onze kernen. 

Deze zijn onmisbaar en vormen een belangrijke voorwaarde voor het woongenot. 

Dat het toerisme de pijler van onze economie is zal niemand ontkennen.  

Het horecabeleid verdient daarom constante aandacht. Het horecabeleidsplan waar 

de VVD naar gevraagd heeft dient er zo snel mogelijk te komen. Als hierbij het nu 

afgeronde en nog te presenteren Provinciale hotelonderzoek aan ten grondslag wordt 

gelegd zal de VVD hiertegen optreden.  De stijging van tarieven dient beteugeld te 

worden. Eindelijk gaat de VVD haar zin krijgen dat er een benchmark voor de horeca 

komt om te laten zien en bij te houden en in relatie tot andere cijfers hoe de kosten 

voor de horeca zich ontwikkelen. Nu de WOZ weer aan het stijgen is kan de stijging 

van de OZB teruggebracht worden. 

Hoe essentieel onze economische kracht ook is voor onze financiële gezondheid, zij 

staat ten diensten van de mensen die hier leven en werken en van de kwaliteit van 

leven die daardoor mogelijk is. En die kwaliteit steunt ook op een sterk 

verenigingsleven op gebieden als sport en cultuur. De VVD heeft dan ook van begin 

af aan meegewerkt aan het Valkenburgse beleid dat erop gericht is jongeren, 

ouderen en mindervaliden aan het sporten te krijgen en te houden door het sporten 

ook zoveel mogelijk toegankelijk en betaalbaar te houden. Laten we in dit verband 

dan ook hopen dat het College een partij vindt die, conform de eisen van de Raad, 

het Polfermolen Centre wenst over te nemen.  

Ook is het geweldig vast te stellen hoe ons Open Lucht Theater en het Museum Land 

van Valkenburg zich uit een dal gewerkt hebben. Met dank aan alle vrijwilligers en 

portefeuillehouder.  

Het economisch succes van onze gemeente brengt natuurlijk wel uitdagingen met 

zich mee die onze extra aandacht verdienen en dan denkt de VVD altijd aan 

veiligheid en openbare orde. We mogen het niet tolereren als we niet genoeg blauw 

op straat hebben. Het college moet zich, samen met ons omringende gemeenten 

sterk blijven maken naar het Rijk toe om een betere bemensing door de politie voor 

elkaar te krijgen. De Raad heeft al extra geld vrij gemaakt om het aantal BOA’s uit te 

breiden. En na het tragische sterfgeval in Broekhem Zuid, dat ons allemaal aan het 

hart is gegaan, heeft de VVD aangedrongen op het inzetten van gestructureerde 

buurtbemiddeling zoals die in het kader van burgerparticipatie is opgezet. Openbare 
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orde en veiligheid is van en voor ons allemaal. Rijk, gemeente en burgers zijn hier 

samen voor verantwoordelijk. Het College zal er alles aan moeten blijven doen om 

objectieve en subjectieve veiligheid zo groot mogelijk te doen zijn.  

De VVD zal hiertoe in tweede termijn een motie indienen. 

 

5. NAWOORD 
 

Voor de VVD als partij die mag meebesturen is het essentieel dat we op lange termijn 

denken en op korte termijn doen. Daartoe dienen we te blijven samenwerken op alle 

terreinen en met alle geledingen om ervoor te blijven zorgen dat de balans tussen de 

kwaliteit van het wonen en leven in Valkenburg aan de Geul enerzijds en anderzijds 

het stimuleren van onze economische activiteiten steeds nagestreefd wordt. Wij zijn 

er als lokale VVD-ers trots op dat we in deze geweldige, dynamische maar 

uitdagende gemeente mee mogen besturen. En dat stralen we ook overal uit. We 

hebben onze verantwoordelijkheid genomen, ook toen het om moeilijke beslissingen 

ging zoals de Polfermolen. En dat blijven we doen. Dat noemt de VVD besturen: niet 

van alles beloven en vervolgens niets nakomen, niets doen.  

En dan wens ik de inbreng van de VVD te beeindigen met een rechtstreeks woord tot 

alle Valkenburgers. 

U zult het zeker net zo onbegrijpelijk en verwerpelijk vinden als de VVD dat een 

raadslid tijdens deze raadsperiode van de ene naar de andere partij hopt en daarmee 

U, als kiezers, constant bedriegt. En dat weer een ander, nieuw raadslid zo maar een 

door U gekozen partij, D66, uit de Raad kiepert. Doen ze volgens het democratisch 

rechtsbestel iets verkeerds? Nee en dat moet ook gezegd worden. 

Maar menselijk gezien en naar U, onze burgers, toe en voor mij is het volledig 

onaanvaardbaar. Het is aan ons, de door U gekozen raadsleden, om deze uitwas van 

zogenaamde raadsleden, die niet alleen zichzelf blijkbaar niet respecteren maar ook 

een totaal gebrek aan respect tonen naar U als kiezer, als zodanig te kijk te zetten 

voor onze gehele gemeenschap. Iemand zei onlangs tegen me dat het verraders zijn 

en dat zulke mensen vroeger flink gestraft werden. Welnu, beste kiezers van 

Valkenburg aan de Geul, we roepen alle fracties op om de VVD te helpen zodat U, 

als kiezers, deze mensen de straf kunt geven die ze verdienen, namelijk dat we ze na 

de verkiezingen niet meer terugzien in deze Raad, daar horen ze niet thuis. U laat 

zich toch zeker niet voor de gek houden door dit soort mensen dat alleen maar uit is 

op het strelen van hun eigen ego. Snapt U nu dat de VVD al sinds 2015 er op hamert 

dat ons integriteitsbeleid eindelijk eens wordt aangescherpt? 

 

 

Tot zover in eerste termijn. 

 


